
   
 
 

  
 

 
 

  
  

 
 

 
 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

  
  

  
 

 
 

 
  

   
  

  
  

  
  

 
  

  
  

 
 

 
 
 
 

I 
ÖREBRO 

Protokoll Gy 53/2022 

Gymnasienämnden 

Datum: 2022-03-14 
Tid: 09:00–11:00 
Plats: Tullängsgymnasiet, sal Kulturama, Hus I, Tullängsgatan 7, 702 25 

Örebro 

Närvarande ledamöter 
Elisabeth Malmqvist (C) 
Kent Vallén (S) 
Inger Murstam (S) 
Thony Mossberg (S) 
Maria Landh (KD) 
Pär Ljungvall (V) 
Fredrik Lann (M) 
Joakim Sjögren (SD) 

Tjänstgörande ersättare 
Kasper Avenbrand (KD) Ersätter Sven-Erik Sahlén (KD) 
Xerxes Åkerfeldt (C) Ersätter Susanne Andersson (S) 
Isabelle Nerelius (S) Ersätter Roger Andersson (S) 
Kerstin Cederström (L) Ersätter Mats-Olof Liljegren (L) 

Närvarande ersättare 

Övriga 
Nima Poushin Förvaltningschef 
Maria Viduss Nämndsekreterare 
Elin Adebo Nämndsekreterare 
Mokhtar Bennis Verksamhetschef 
Markus Karlsson Enhetschef 
Tina Ottosson Verksamhetschef 
Stefan Ask Biträdande förvaltningschef 
Madelene Högberg Karlsson Ekonom 
Elisabeth Lindéus Planerare 
Ingela Bäck Gustafsson Rektor 
Monica Möller Rektor 

Paragraf 37–54 
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ÖREBRO Protokoll 

Maria Viduss, sekreterare 

Digitalt justerat protokoll. 

Elisabeth Malmqvist (C), ordförande 

Pär Ljungvall (V), justerare 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 37 Kallelse och föredragningslista 

§ 38 Protokolljusterare 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Förslag till beslut 
Förslag till ordinarie justerare: Pär Ljungvall (V) 

Förslag till ersättande justerare: Kerstin Cederström (L) 

Protokollet justeras 2022-03-22. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

1. Pär Ljungvall (V) utses till ordinarie att justera protokollet. 

2. Kerstin Cederström (L) utses till ersättare att justera protokollet. 

3. Protokollet justeras 2022-03-22. 

§ 39 Anmälan av jäv 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Ärendebeskrivning 
Ingen anmälan av jäv. 

§ 40 Anmälan av övriga frågor 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Ärendebeskrivning 
Kerstin Cederström (L) initierar ledamotsinitiativet "Beredskap för elevernas 
säkerhet" 

Kerstin Cederström (L) anmäler en övrig fråga "Vi måste vara redo för en ny 
flyktingvåg" 

§ 41 Godkännande av ärendelista 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

- Ärendelistan godkänns. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Ärendelistan godkänns. 
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ÖREBRO Protokoll 

§ 42 Verksamhetsinformation - Tullängsgymnasiet 
Ärendenummer: Gy 58/2022 
Handläggare: Ingela Bäck Gustafsson och Monica Möller 

Ärendebeskrivning 
Rektorerna informerar om "Innovatören 2.0 - Tullängsgymnasiets 
utvecklingsarbete". 

Beslutsunderlag 
PowerPoint-presentation. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag 
till Gymnasienämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 43 Beslut - Ramjustering 
Ärendenummer: Gy 55/2022 
Handläggare: Madelene Högberg Karlsson 

Ärendebeskrivning 
Programnämnd Barn och utbildning har beslutat om justering av 
gymnasienämndens budgetram. Nedan redovisas justering av budgetramen 
samt förvaltningens förslag på fördelning av justeringarna: 

- Nämndens budgetram minskas med -4 949tkr utifrån elevavstämning för 
elever inom reguljära gymnasiet och Riksgymnasiet som gjorts per den 15e 
februari 2022. Justering fördelas enligt gällande resursfördelningsmodell. 

- Nämndens rambudget ökas med ökas med 3 712tkr utifrån elevavstämning 
för elever inom Gymnasiesärskolan som gjorts per den 15e februari 2022. 
Justeringen fördelas enligt gällande resursfördelningsmodell. 

- Nämndens budgetram ökas med 504tkr utifrån elevavstämning som gjorts av 
elever som placerats på gymnasiet via Perrongen. Medlen läggs till budget för 
Språkintroduktion. 

- Nämndens budgetram ökas med 5 550tkr utifrån satsningar för att förbättra 
skolresultat från programnämnd Barn och utbildning. Detta genom att bidra 
till att skapa bättre förutsättning och öka tillgängligheten och likvärdigheten till 
elevhälsan som har uppdrag att tillsammans skapa med övriga inom skolan 
skapa en god, trygg och positiv lärandesituation. 

4 (13) 



   
 

    
 

 

 
  

 
  

 

  
 

   

 
  

 

 
 

 

 
 

   

 
  

 

  
 

 

 
 

 

 
  

 
 

 

  

 
  

ÖREBRO Protokoll 

Justeringen av Gymnasienämndens budgetram uppgår totalt till 4 967tkr och 
nämndens rambudget uppgår efter revidering till 519 354tkr. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse justering budgetram 2022-03-14. 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till Gymnasienämnden 

1.Driftbudgeten revideras enligt förvaltningens förslag gällande elevjusteringen 
per den 15 februari samt tillägg för Perrongen och Dans för hälsa, 
motsvarande totalt – 583tkr 

2.Förvaltningen får i uppdrag att förvalta och fördela erhållna medel om 
5 550tkr för att genomföra insatser för att förbättra skolresultat inom ramen 
för de underlag i programnämnd Barn och utbildnings handling, bilaga 1. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

1.Driftbudgeten revideras enligt förvaltningens förslag gällande elevjusteringen 
per den 15 februari samt tillägg för Perrongen och Dans för hälsa, 
motsvarande totalt – 583tkr. 

2.Förvaltningen får i uppdrag att förvalta och fördela erhållna medel om 
5 550tkr för att genomföra insatser för att förbättra skolresultat inom ramen 
för de underlag i programnämnd Barn och utbildnings handling, bilaga 1. 

§ 44 Ekonomisk uppföljning per 2022-02-28 
Ärendenummer: Gy 57/2022 
Handläggare: Madelene Högberg Karlsson 

Ärendebeskrivning 
Nämnden får på sammanträdet en översiktlig uppföljning av ekonomiskt 
resultat per februari månad år 2022. 

Beslutsunderlag 
Ekonomisk uppföljning Gy feb 2022. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 
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ÖREBRO Protokoll 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 45 Beslut - Ekonomi i balans 
Ärendenummer: Gy 56/2022 
Handläggare: Madelene Högberg Karlsson 

Ärendebeskrivning 
I gymnasienämndens årsberättelse för 2021 framgår att även om nämnden som 
helhet redovisade ett utfall i linje med budget kan det vid en närmare 
analys konstateras att detta beror främst på att Riksgymnasiet, 
gymnasiesärskolan, Riksgymnasiesärskolan D/H och förvaltningsledningen 
redovisade ett utfall under budget, samtliga till stor del på grund av tillfälliga 
omständigheter som infördes tidigt under året. Däremot är det reguljära 
gymnasiet, framför allt de nationella programmen, som redovisade en 
kostnadsnivå som översteg budget. Utfall för 2021 visade alltså på behov 
av fortsatta insatser för att nå ekonomi i balans 2022 och framåt. 

Redan under föregående år påbörjades ett omfattande arbete med en ekonomi 
i balans. Under 2021 präglades året av coronapandemin och 
effektiviseringskrav. Det gjordes ett stort arbete och nämnden tog flera steg i 
riktning mot en mera hållbar ekonomisk situation. Dock påverkades framför 
allt det reguljära gymnasiet av en stor elevminskning vilket har en direkt effekt 
på budgeten och försvårar arbetet. Nämnden har sedan tidigare informerats 
om att förvaltningsledningen infört ett nytt angreppssätt för rektorerna att 
jobba utifrån. Angreppssättet innebär direkta krav på att rektor ska ta fram 
förslag på åtgärder vid samtliga fall av obalans i budget. Budget läggs utifrån 
den organisation som ryms inom budget, inte den organisation man faktiskt 
har. Budget har under februari månad registrerats i ekonomisystemet av 
samtliga rektorer och enhetschefer utifrån detta förhållningssätt. Utöver att 
hantera obalans mellan kostnadsnivå och budget från tidigare år har respektive 
rektor i budgetarbetet även tagit fram åtgärder för att klara att möta väntade 
effekter av både elevjustering per avstämning 15e februari och även förväntad 
elevförändring per den 15e oktober. 

Under våren 2022 kommer arbetet att fortgå utifrån de sedan tidigare års 
åtgärder som identifierats samt nya förutsättningar och eventuella åtgärder. 
Hur långt nämnden kommer att nå i arbete mot en ekonomi i balans beror 
på kommande elevförändringar, vilka organisationsförändringar som 
blir genomförda samt hur väl inblandade parter klarar att samarbeta mot det 
uppsatta målet. 

Förvaltningen bedömer att det inte är rimligt att tro att man kommer att nå 
hela vägen redan under 2022 då organisationsförändring tar tid samt då läsåret 
avviker från räkenskapsåret. Resultatet av planerade åtgärder kommer att 
analyseras i ordinarie uppföljning och rapporteras i delårsrapporter samt 
årsberättelse. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Ekonomi i balans Gymnasienämnden mars 2022. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag 
till Gymnasienämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 46 Beslut - Skolmiljarden 
Ärendenummer: Gy 31/2022 
Handläggare: Madelene Högberg Karlsson 

Ärendebeskrivning 
För att möta den utmaning som covid-19-pandemin medför har regeringen 
beslutat att förstärka det statliga stödet med 1,4 miljarder kronor för 2022, den 
så kallade ”Skolmiljarden”. Medlen syftar till att bidra till goda förutsättningar 
för att minska de negativa effekterna på elevers kunskapsutveckling och hälsa 
till följd av covid-19-pandemin. Medlen fördelas proportionellt utifrån antalet
barn och unga i åldersgruppen 6–19 år i respektive kommun. Örebro kommun 
har tilldelats 21 393 412 kronor. Skolverket kommer betala ut pengarna vid två 
tillfällen under 2022. Hälften av pengarna betalas ut i februari och den andra 
hälften betalas ut i augusti. Fördelning av medel motsvarande 327 kronor per 
elev till fritidshem, grundskola, gymnasieskola och särskola för våren 2022. 

De medel som Örebro kommun får för 2022 ska fördelas proportionellt till 
huvudmän inom fritidshem, grundskola, gymnasieskola och särskola. 
Fördelning av medel baseras på antalet barn och elever per den 15 januari 
2022. Det innebär att varje barn och elev tilldelas 654 kronor för 2022. 

Under våren 2022 kommer Programnämnd barn och utbildning fatta beslut 
om resterande del av Skolmiljarden, d v s 10,7 miljoner kronor. 

För Örebros kommunala gymnasieskolor innebär det ett extra resurstillskott på 
1 536 900 kronor för första fördelningstillfället. Vilka fördelas till respektive 
skola med 327kr per elev utifrån antalet elever per den 15 januari 2022. Varje 
gymnasieskola gör en bedömning om var de extra resurserna gör mest nytta 
och får störst effekt. 

Driftnämnderna ska senast i Delårsrapport 2 med prognos för 2022 redovisa 
hur medlen nyttjats hittills. 

Beslutsunderlag 
Programnämnd barn och utbildning beslut 2022-02-04 § 11. 
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Tjänsteskrivelse fördelning av tillfällig förstärkning av statligt stöd till 
skolväsendet 2022 - Skolmiljarden. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag 
till Gymnasienämnden: 

- Förvaltningen får i uppdrag att fördela resurserna för första 
fördelningstillfället hänförliga till Skolmiljarden utifrån att värna och stärka 

• Måluppfyllelse 
• Arbetsmiljö för elever och personal 
• Elevhälsa 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Förvaltningen får i uppdrag att fördela resurserna för första 
fördelningstillfället hänförliga till Skolmiljarden utifrån att värna och stärka 

• Måluppfyllelse 
• Arbetsmiljö för elever och personal 
• Elevhälsa 

§ 47 Ledamotsinitiativ - Är vårt proaktiva säkerhetsarbete 
tillräckligt? 
Ärendenummer: Gy 46/2022 
Handläggare: Mokhtar Bennis 

Ärendebeskrivning 
Mats-Olof Liljegren (L) och Fredrik Lann (M) har inkommit med ett 
ledamotsinitiativ om gymnasienämndens säkerhetsarbete och yrkar på att 
Gymnasienämnden ger i uppdrag till förvaltningen att anlita en extern part för 
att genomlysa säkerhetsläget på våra gymnasieskolor. 

Beslutsunderlag 
Svar på ledamotsinitiativ - Är vårt proaktiva säkerhetsarbete tillräckligt? 
Ledamotsinitiativ - Är vårt proaktiva säkerhetsarbete tillräckligt? 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag 
till Gymnasienämnden: 
1. Avslå Ledamotsinitiativ - Är vårt proaktiva säkerhetsarbete tillräckligt? 

2. Förvaltningen informerar vid lämpligt tillfälle nämnden om säkerhetsarbetet
på Örebro kommuns gymnasieskolor. 
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Yrkande 
Elisabeth Malmqvist (C) yrkar bifall på Förvaltningen för utbildning, 
försörjning och arbetes förslag. 

Fredrik Lann (M) och Joakim Sjögren (SD) yrkar bifall till ledamotsinitiativet. 

Proposition 
Ordförande Elisabeth Malmqvist (C) finner att det finns två förslag till beslut, 
det vill säga Elisabeth Malmqvist (C)s yrkande om bifall till Förvaltningen för 
utbildning, försörjning och arbetes förslag respektive Fredrik Lanns (M) och 
Joakim Sjögrens (SD) yrkande om att bifalla ledamotsinitiativet. Ordförande 
ställer yrkandena mot varandra och finner att Gymnasienämnden beslutar 
enligt Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 
1. Avslå Ledamotsinitiativ - Är vårt proaktiva säkerhetsarbete tillräckligt? 

2. Förvaltningen informerar vid lämpligt tillfälle nämnden om säkerhetsarbetet
på Örebro kommuns gymnasieskolor. 

Reservation 
Fredrik Lann (M), Joakim Sjögren (SD) och Kerstin Cederström (L) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Fredrik Lanns (M) och Joakim Sjögrens (SD) 
yrkande om att bifalla ledamotsinitiativet. 

§ 48 Beredning - Revidering av delegationsordning 
Ärendenummer: Gy 52/2022 
Handläggare: Mokhtar Bennis 

Ärendebeskrivning 
För att kunna utveckla antagningen till Riksgymnasiet och Riksgymnasie-
särskolan för döva och hörselskadade har Gymnasienämndens 
delegationsordning setts över. Delegationsordningen har också setts över med 
anledning av att antagningen för gymnasiesärskolan har flyttats från rektor till 
Gymnasieantagningen. Det är viktigt att delegationsordningen är uppdaterad 
för att främja ett effektivt arbete inom nämnd och förvaltning. 

Förvaltningen föreslår en justering av delegat för delegationsordningens punkt 
5.4 Prövning av behörighet hos sökande till de riksrekryterande utbildningarna för döva och 
hörselskadade. Nuvarande delegat är handläggare för antagningen till RGD-RGH 
(i samråd med verksamhetschef) och ersättare är enhetschef RGD-RGH kansli. 
Förvaltningen föreslår att delegat ändras till verksamhetschef gymnasiet och 
som ersättare förvaltningschef. Detta för att förvaltningen ska kunna ta det 
övergripande ansvaret för tolkning av avtal/förordning och ge det stöd som 
verksamheten efterfrågar samt, tillsammans med verksamheten, utveckla 
antagningen till Riksgymnasiet. 
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Gymnasienämndens delegationsordning omfattar i nuläget inte delegation av 
prövning av behörighet hos sökande till Riksgymnasiesärskolan för döva och 
hörselskadade. För att tydliggöra ansvarsfördelningen mellan 
huvudman/förvaltning och verksamhet föreslås att delegationsordningens del 
5, Antagning utökas med en ny punkt 5.5 Riksgymnasiesärskolan för döva och 
hörselskadade samt 5.5.1 Prövning av behörighet hos sökande till Riksgymnasiesärskolan 
för döva och hörselskadade. Som delegat föreslås verksamhetschef gymnasiet och 
som ersättare förvaltningschef. 

Mottagande i och antagningen till gymnasiesärskolan hanterades tidigare av 
rektor enligt delegationsordningens 5.3.1 Beslut om antagning till Gymnasiesärskolan 
och 5.3.4 Beslut om mottagande av elev till gymnasiesärskolan. Gymnasiesärskolans 
antagning flyttades under våren 2022 från rektor till Gymnasieantagningen. 
Delegationsordningen behöver därför revideras. Som delegat föreslås 
verksamhetschef gymnasiet och som ersättare förvaltningschef. 

Beslutsunderlag 
Gymnasienämndens delegationsordning 
Tjänsteskrivelse - Revidering av Gymnasienämndens delegationsordning 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag 
till Gymnasienämnden: 

- Ärendet är berett inför beslut i april 2022. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Ärendet är berett inför beslut i april 2022. 

§ 49 Information- Antagning 2022 
Ärendenummer: Gy 72/2022 
Handläggare: Tina Ottosson 

Ärendebeskrivning 
Biträdande gymnasiechef Tina Ottosson informerar om preliminär
antagningsstatistik inför höstterminen 2022 till Örebro kommuns 
gymnasieskolor. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

-Informationen tas till protokollet. 
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ÖREBRO Protokoll 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 

§ 50 Aktuell information 
Ärendenummer: Gy 25/2022 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist och Nima Poushin 

Ärendebeskrivning 
Information från Ordförande Elisabeth Malmqvist (C) och Förvaltningschef 
Nima Poushin. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Nämndens behandling 
Ordförande Elisabeth Malmqvist (C) informerar nämnden om Ung 
Företagsamhet (UF). 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 51 Inkomna skrivelser 
Ärendenummer: Gy 26/2022 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Ärendebeskrivning 
Inkomna skrivelser till Gymnasienämndens sammanträde. 

Beslutsunderlag 
Inga inkomna skrivelser. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

-Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 
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§ 52 Anmälan av delegationsbeslut 
Ärendenummer: Gy 27/2022 
Handläggare: Elisabeth Malmqvist 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbete anmäler beslut som under 
tiden 31 januari 2022 till 28 februari 2022 fattats med stöd av delegation från 
Gymnasienämnden. 

Beslutsunderlag 
Inga delegationsbeslut anmälda. 

Förslag till beslut 
Förvaltningen för utbildning, försörjning och arbetes förslag till 
Gymnasienämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 53 Övriga frågor - Vi måste vara redo för en ny 
flyktingvåg 
Ärendenummer: Gy 67/2022 
Handläggare: Kerstin Cederström (L) 

Ärendebeskrivning 
Kerstin Cederström (L) anmäler en övrig fråga - Vi måste vara redo för en ny 
flyktingvåg. 

Nämndens behandling 
Förvaltningschef besvarar frågan. 

Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

-Informationen tas till protokollet. 

§ 54 Ledamotsinitiativ  - Beredskap för elevernas säkerhet 
Ärendenummer: Gy 68/2022 
Handläggare: Kerstin Cederström (L) 

Ärendebeskrivning 
Kerstin Cederström (L) initierar ledamotsinitiativet "Beredskap för elevernas 
säkerhet". 
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Beslut 
Gymnasienämnden beslutar: 

-Ledamotsinitiativet "Beredskap för elevernas säkerhet" skickas för beredning 
och och tas upp för beslut vid Gymnasienämndens sammanträde när ärendet 
är berett. 
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I. 
Digitalt justerat 

Örebro måndag 14 mars 2022

Övriga frågor, Gymnasienämnden 

Vi måste vara redo för en ny flyktingvåg 
Enligt FN:s flyktingorgan UNHCR kan cirka 4 miljoner ukrainare komma att fly med an-
ledning av den ryska invasionen av Ukraina. Det är främst kvinnor och barn som flyr då 
män är förbjudna att lämna landet. De allra flesta är just nu inhemska flyktingar men de 
som lämnar Ukraina flyr till kringliggande länder och framför allt till Polen som nu har 
tagit emot över en miljon ukrainare. På sikt kommer vi säkerligen ta emot många här i 
Sverige också, flera är redan här och fler kommer. 

Massflyktsdirektivet innebär att personer från Ukraina kan få ett tidsbegränsat uppehålls-

tillstånd vilket då ger ukrainska ungdomar samma rätt till utbildning i Sverige som asylsö-

kande barn och ungdomar. 

Det är självklart för mig att vi inom Örebro kommun ska hjälpa till och ta emot en del av 

de ukrainare som tvingas fly, liksom det har alltid varit självklart för mig att vi hjälper männi-

skor i nöd oavsett varifrån på vårt gemensamma jordklot människor tvingas fly ifrån. 

För oss i gymnasienämnden är det bra att vara på tårna och se över våra förmågor att ta 

hand om nya gymnasiestudenter som inte har svenska som modersmål. Vi har lång erfaren-

het av det sedan tidigare och jag tror vi förhållandevis snabbt kan säkerställa plats för de 

ukrainska ungdomarna som är i gymnasieålder, många säkerligen med goda förkunskaper. 

Förhoppningsvis kan exempelvis många av de som kommer engelska men det kan komma 

att behövas tolkar som kan ukrainska och ryska. 

Är vi bättre förberedda nu än under 2015? Vad lärde vi oss då som vi har nytta av nu? 

Många frågor cirkulerar i mitt inre och frågorna är mycket större och fler än vad som gäller 

dem som är i gymnasieåldern. Dock vill jag fokusera på dem just nu och önskar svar på någ-

ra frågor: 

• Hur ser vår beredskap ut för att snabbt kunna öka antalet elever inom gymnasiesko-

lan? 

• Har vi tillräckligt med tolkar som kan ukrainska och ryska för att klara av den kom-

mande flyktingströmmen? 

• Elever från annat land som är studerande med goda kunskaper och som har som mål 

att flytta tillbaka till Ukraina så snart det går behöver kunna fortsätta sina studier på 

sin nivå. Hur löser vi det då Språkintroduktionsprogrammet syftar till att lära eleverna 

svenska, ett mål som kan vara helt fel för många av dessa ungdomar? 

• Finns det planer på att använda några av gymnasieskolans lokaler som tillfälliga bo-

städer? 

För Liberalerna 
Mats-Olof Liljegren 

Kerstin Cederström 



 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 
 

 

I. 
Digitalt justerat 

Örebro måndag 14 mars 2022

Ledamotsinitiativ 

Beredskap för elevernas säkerhet 
Med ökad hotbild och krig i vår närhet väcks frågor om hur förberedda vi är om det 
skulle bli krig även här. Det finns en allmän oro kring detta och MSBs hemsida havere-
rade, möjligen beroende på extremt hög belastning. Troligen finns det oro även bland 
våra elever. 

Nu vill många veta var deras närmaste skyddsrum finns. Några av våra skolor är utrusta-

de med skyddsrum där dörrar, ventiler och övrig utrustning ska vara underhållna och i funk-

tionsdugligt skick. Skyddsrum finns enligt MSB på följande gymnasieskolor: Kvinnersta, Tull-

ängen samt Virginska gymnasiet. 

Jag vet av egen erfarenhet att skyddsrum används som exemplevis förråd eller på andra 

sätt. Det är i sig inget problem om de bara kan återställas till skyddsrum tillräckligt snabbt 

om en hotfull situation skulle infinna sig. 

Det är ägaren av en fastighet som äger och underhåller skyddsrummen och därmed kan 

man argumentera för att detta inte är en fråga för oss i gymnasienämnden. Dock har vi an-

svaret för eleverna som kan komma i behov av skyddsrummen. 

För att skapa lugn, visa att vi har kontroll och att vi visar erforderlig omsorg om de elever 

vi ansvar över vore det bra att nämnden får information om hur läget är och att vi bidrar till 

att fastighetsägaren kan finna eventuella problem med att återställa skyddsrummen så de 

fungerar som just skyddsrum. Vi i Liberalerna tror att det kan vara bra att ställa några kon-

trollfrågor till ägaren av fastigheterna våra elever finns i. Finns det problem med skydds-

rummen är det ju bra om de blir kända och att fastighetsägaren åtgärdar dem, något jag 

hoppas det finns bra rutiner för. 

MED ANLEDNING AV OVAN VILL LIBERALERNA ATT: 

• förvaltningen tar reda på via fastighetsägaren/MSB skyddsrummens status 

• förvaltningen återrapporterar till nämnden status på skolfastigheternas skyddsrum 

För Liberalerna 
Mats-Olof Liljegren 

Kerstin Cederström 
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